

[Texte]

not clear, but I would like to wind up by saying I think there is a great deal of progress being made in Mr. Rayner's office, by the profession, and while we are not there yet, we are going down a road that will be very useful to parliamentarians and taxpayers generally.

If my office and the Office of the Comptroller General and the accounting profession in Canada have your support and encouragement, I think legitimate user needs will be met sooner and they will have credible and understandable data. I am pleased to be here talking about the public accounts, Madam Chair.

**The Chairman:** Thank you, Mr. Dye. Mr. Rayner.

**Mr. Rayner:** Thank you, Madam Chair. I would like to begin by introducing my colleagues who are with me at the table: Mr. J. Andy Macdonald, Deputy Comptroller General of our Policy Development Branch, and the current chairman of the Public Sector Accounting and Auditing Committee of the Canadian Institute of Chartered Accountants; Mr. John Hodgins, the director of our Public Accounts Directorate in Mr. Macdonald's branch, the Policy Development Branch. Mr. Hodgins is also associated with PSAAC as an associate, and is consulted on the various drafts produced by that Public Sector Accounting and Auditing Committee of the CICA.

I do not plan, Madam Chair, to make comments on the opening statement. It was quite a complete opening statement. I believe it reflects a good deal of progress being made by the government in improving the information presented to Parliament through the public accounts, and I would be very happy to discuss the sections you have as your order of reference today. Thank you.

**The Chairman:** Before I go to the first questioner, I will ask for a motion to append to the minutes of today an attachment to Mr. Dye's audit statement. We also have a response from the Department of Indian Affairs, which I think might usefully be appended too. It is moved by Mr. Redway.

• 1015

Motion agreed to.

**The Chairman:** The first questioner is Mr. Hovdebo.

**Mr. Hovdebo:** Thank you, Madam Chair. I welcome the witnesses. We have gotten to know these faces quite a bit these last few years.

Back in 1984 we made the recommendation in our report to Parliament that the Comptroller General address the reservations the Auditor General had made back in that report as early as possible. As a kick-off here, is the Comptroller General's timetable to reach the clean report the Auditor General has requested in place, and how well are you doing on it?

[Traduction]

l'instant de règlement. Cependant, je voudrais terminer en disant que je crois que le bureau de M. Rayner a fait énormément de progrès, que la profession en a fait également, et même si nous n'avons pas encore atteint notre objectif, nous sommes dans une voie qui sera très utile aux parlementaires et aux contribuables canadiens.

Si le personnel de mon bureau, et celui du bureau du Contrôleur général, et les comptables du Canada jouissent de votre appui et de votre encouragement, je crois qu'on réussira à satisfaire plus tôt aux besoins légitimes des utilisateurs et que ces derniers disposeront de données crédibles et compréhensibles. Je suis heureux d'être ici pour parler des comptes publics, madame la présidente.

**La présidente:** Merci, monsieur Dye. Monsieur Rayner.

**M. Rayner:** Merci, madame la présidente. Je voudrais commencer par vous présenter mes confrères qui m'accompagnent: M. J. Andy Macdonald, sous-contrôleur général, direction de l'élaboration des politiques, et le président actuel du comité sur la comptabilité et la vérification des organismes du secteur public de l'Institut canadien des comptables agréés; M. John Hodgins, directeur général des Comptes publics, qui relève de la direction de M. Macdonald, celle de l'Élaboration des politiques. M. Hodgins est également un membre associé du CCVOSP, et on demande son avis sur les différentes ébauches préparées par le CCVOSP de l'Institut canadien des comptables agréés.

Je n'ai pas l'intention, madame la présidente, de faire des remarques sur la déclaration d'ouverture. Elle était assez complète. Je crois qu'elle traduit le fait que le gouvernement a fait beaucoup de progrès pour améliorer les renseignements qui sont présentés au Parlement dans les comptes publics. Je serais très heureux de discuter des sections qui font l'objet de votre ordre de renvoi aujourd'hui. Merci.

**La présidente:** Avant de donner la parole au premier intervenant, je vais demander que quelqu'un présente une motion pour annexer aux procès-verbaux de la réunion d'aujourd'hui une annexe à la vérification de M. Dye. Nous avons également une réponse du ministère des Affaires indiennes qui pourrait être aussi utilement annexée. M. Redway le propose.

La motion est adoptée.

**La présidente:** Le premier est M. Hovdebo.

**M. Hovdebo:** Merci, madame la présidente. Je souhaite la bienvenue aux témoins. Avec les années, leurs visages nous deviennent de plus en plus familiers.

En 1984, dans notre rapport au Parlement, nous avons recommandé que le contrôleur général réponde au plus tôt aux réserves émises par le vérificateur général et figurant dans ce rapport. Pour commencer, vous êtes-vous fixé un calendrier pour répondre à ces réserves émises par le vérificateur général et quels sont les progrès réalisés?